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Voorwoord

Judith Judith van Dijk
Voorzitter Bestuur
GroenLinks Zwolle

Inspiratie leidt tot actie. In deze GroenLicht lees je waar onze raadsleden
en wethouders na de verkiezingen van maart 2022 mee aan de slag zijn
gegaan, geïnspireerd door een mooi programma, een levendige campagne
en de toewijding van GroenLinksers uit de hele stad.  

En met succes. Op ons initiatief is Zwolle de eerste stad in Nederland met
een verbod op fossiele reclames. Verder komt er dit jaar een Zwols
burgerberaad en wordt volgend jaar Oud en Nieuw, op vijf locaties na,
volledig vuurwerkvrij gevierd. Onze politici kunnen met voldoening
terugkijken op het eerste jaar van hun raadsperiode.
 
Er is meer goed nieuws. Met een groot aantal voorkeursstemmen is
Margriet Leest verkozen tot Overijssels Statenlid. GroenLinkser Esmée
Pater is fractievoorzitter geworden van waterschapspartij Water Natuurlijk.
Gefeliciteerd Margriet en Esmée!

Met Margriets vertrek uit de raad schuift oudgediende Eildert Noorda door
van burgerraadslid naar regulier raadslid. Dat is prachtig nieuws voor alle
natuurliefhebbers, want Eildert is een voorvechter van dierenwelzijn en
natuurbescherming.
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Actie zorgt ook voor inspiratie. Zwolle krijgt
een monument waarmee we Keti Koti
herdenken en dat mensen uitnodigt tot
reflectie op ons koloniale verleden. En
actiegroep XR laat Nederland vastberaden
zien hoe urgent de klimaatcrisis is. Ik ben zo
geïnspireerd geraakt door ze dat ik met ze
mee demonstreer op 9 september in Den
Haag. Ik hoop dat deze editie van GroenLicht
jou mag inspireren. Veel leesplezier!



Primeur

In een historisch besluit heeft de gemeenteraad van Zwolle een motie
aangenomen voor een verbod op reclame voor fossiele brandstoffen
in de openbare ruimte. Het initiatief voor deze motie kwam van ons
raadslid Joey Boon.

De verbranding van fossiele brandstoffen eist jaarlijks miljoenen
mensenlevens, net iets meer dan het wereldwijde dodental door roken.
Daarnaast vormt klimaatverandering een bedreiging voor ons bestaan
zoals we dat kennen. Voor GroenLinks valt reclame voor fossiele
brandstoffen daarmee in dezelfde categorie als reclame voor sigaretten,
omdat het de gezondheid schaadt en de rechten van anderen in het
geding brengt. We vinden dat de gemeente geen podium zou moeten
bieden aan dergelijke reclame, bijvoorbeeld op abri's in gemeentelijk
eigendom. Joey: “We willen voorkomen dat de gemeente geld verdient aan
fossiele bedrijven.”

Geen fossiele reclames meer in Zwolle
Historisch besluit Zwolse gemeenteraad
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Joey schreef samen met PvdD, Volt, CU, SP
en PvdA een motie om een einde te maken
aan reclame voor fossiele producten en
diensten. Daar vallen fossiele brandstoffen
onder, maar ook vliegtickets, vliegvakanties
en pakketreizen waarvan een vliegticket
onderdeel is, grijze stroomcontracten,
gascontracten, cruisereizen en voertuigen
met een verbrandingsmotor. Nu de motie
in de gemeenteraad is aangenomen, zal de
gemeente het ‘hoe’ verder uitwerken. 

"We willen voorkomen dat de gemeente 
geld verdient aan fossiele bedrijven."



Primeur
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Joey: “Ik ben benieuwd hoe dit het straatbeeld van Zwolle gaat veranderen.
En misschien is het tijd voor een breder gesprek over de rol van reclame in
de openbare ruimte. De gemeente gaat in ieder geval met de Milieuraad in
gesprek over de aanpak van greenwashing in reclame-uitingen in Zwolle.”

Met het aannemen van deze motie neemt Zwolle een belangrijke stap in
de richting van duurzaamheid en het bevorderen van een gezonde
leefomgeving. Zwolle is daarmee de eerste Nederlandse gemeente – en
mogelijk zelfs de eerste wereldwijd – die fossiele reclame gaat weren via
een lokale wet. << 

WAT IS GREENWASHING?
 

Greenwashing is een misleidende vorm van reclame waarbij
bedrijven zich duurzamer voordoen dan ze eigenlijk zijn. Dat kan
bijvoorbeeld met een groene verpakking of door onbeschermde

termen te gebruiken als ‘natuurlijk’ en ‘duurzaam’. 
 

Mileudefensie geeft dit voorbeeld over Shell: “Dit jaar adverteert
Shell met CO2-neutraal rijden: als je bij de pomp extra betaalt
plant Shell bomen om de CO2-uitstoot te compenseren. Dat

klinkt misschien goed, maar compenseert maar een heel klein
beetje van de uitstoot. En het aanplanten van bomen kan leiden

tot landroof en mensenrechtenschendingen. Sowieso is echt
verminderen van de uitstoot veel beter dan achteraf

compenseren. De reclame voor CO2-neutraal rijden klopt dus
niet, maar geeft Shell wel een beter imago.”

 
milieudefensie.nl/actueel/wat-is-greenwashing



Nieuws uit de Raad

Het is dit jaar precies 150 jaar
geleden dat er een einde kwam aan
de  slavernij. Voormalig raadslid
Margriet Leest stelde voor om een
monument op te richten om de
officiële afschaffing ervan, op 1 juli
1863, te gedenken en te  vieren. De
motie werd unaniem aangenomen.

Monument Keti Koti:
de ketenen gebroken               

Geslaagde pilot tegen
wegwerpplastic 
De gemeenteraad vindt het
belangrijk dat de evenementen in
onze stad duurzaam worden
georganiseerd. Daarom was er dit
jaar  een pilot met herbruikbaar
plastic tijdens Koningsnacht,
Koningsdag en Bevrijdingsdag. Op
naar een plasticvrij 2024! 

Nieuw beleid
armoedebestrijding
Op ons verzoek is er nieuw beleid
voor Zwollenaren met een laag
inkomen. Onderdeel van dit beleid
zijn onder meer ruimere regelingen
voor kinderen die in armoede
opgroeien en soepelere regels voor
samenwonende mensen met een
bijstandsuitkering. 
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Nieuws uit de Raad

Al jaren vragen we aandacht voor
vuurwerkoverlast. Een oplossing is
nu eindelijk in zicht. Tijdens de
jaarwisseling van 2024/2025 is
Zwolle op vijf locaties na geheel
vuurwerkvrij. Zo heeft iedereen in
de stad een veilig, schoon en
diervriendelijk Oud en Nieuw.

Vuurwerkvrij Zwolle
Oud en Nieuw 24/25

Eerste editie Zwols 
Burgerberaad een feit
Het burgerberaad is weer een stap
dichterbij. Raadslid Marloes Visser
nam samen met D66 het initiatief
voor een burgerberaad met als
doel de inwoners van Zwolle meer
te betrekken bij democratische
besluitvorming. De eerste editie 
 ervan gaat dit jaar nog van start.

Op naar een groener
Hanzeland
De gemeenteraad stemde voor een
vergroening van het gebied tussen
het station en hogeschool
Windesheim. Raadslid Eildert
Noorda: “Er komen veel nieuwe
woningen en er  zijn er serieuze
ambities voor maximaal groen en
natuur-inclusief bouwen.”
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Groene Prijs 2023 

Spencer Roozeboom, intiatiefnemer van WijKwekerij De Verbinding in
Stadshagen, ontving op 3 maart de Groene Prijs 2023 uit handen van
toenmalig raadslid Margriet Leest. 

Samen met een groot aantal vrijwilligers zet Spencer Roozeboom zich vol
passie en met veel kunde al jaren in voor een Stadshager Bos. Zijn
WijKwekerij ‘De Verbinding’ is een tijdelijke verzamelplek voor jonge
bomen voor dit toekomstige bos in de Zwolse vinexwijk.

Spencer Roozeboom wint Groene Prijs
Stadshager Bos: bos van en voor bewoners 
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Groene Prijs 2023 
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Veel bewoners van Stadshagen vinden dat hun wijk te weinig bomen heeft.
Het Stadshager Bos moet daar verandering in brengen. Het bos wordt een
bos ván en vóór bewoners. Daarnaast is het initiatief goed voor de
biodiversiteit en de opslag van CO2 in de wijk. Ook heeft de WijKwekerij
plannen om een voedselbos in te richten. 

Spencer Roozeboom ontving de zevenentwintigste editie van de Groene
Prijs die door GroenLinks Zwolle wordt uitgereikt en is erkend door de
Gemeente Zwolle. De jury bestond dit jaar uit oud-prijswinnaars Bert Pierik
van Begraafplaats Bergklooster, Joke Wierenga van Tuinderij De
Spoolderberg en Marjan van Dijk, de weduwe van oud-winnaar Jan van Dijk
van Avifauna Zwolle. <<

Spencer Roozeboom krijgt vier jonge bomen van Groene Prijs 2022-winnaar Bert
Pierik. Het Stadshager Bos is straks een eik, een walnoot, een es en een linde rijker.



Podcasts

Groene, idealistische gesprekken
Luister naar deze podcasts

1. Een Groen Gesprek
In aanloop naar de afgelopen Provinciale Statenverkiezingen maakte Zwols
burgerraadslid Neal Nieuwenkamp Een Groen Gesprek. In deze vierdelige
podcast praat hij met acht Overijsselse GroenLinksers over de toekomst
van onze provincie. Ook na de verkiezingen is dat nog heel interessant om
naar te luisteren.

2. Besturen met Idealen
In de podcast Besturen met Idealen wordt onderzocht hoe bestuurders van
GroenLinks hun dromen omzetten in daden. Door welke idealen worden
ze gedreven? Slagen ze erin om hun idealen in de praktijk te brengen?
Tweede Kamerlid Corinne Ellemeet praat hierover met bestuurders van
GroenLinks uit het hele land. In aflevering twee is het woord aan Martijn
Dadema, burgemeester van Raalte en beoogd Overijssels Gedeputeerde.

3. Groene Gasten
Groene Gasten, de podcast van het Wetenschappelijk Bureau van
GroenLinks, is een denktank voor groene, progressieve en linkse politiek.
Elke paar weken voeren GroenLinksers Noortje Thijssen, Sanne van Keulen
en Hans Rodenburg gesprekken met denkers en doeners die de wereld
eerlijker en duurzamer maken. Inspirerend. <<

Je vindt deze podcasts onder meer op Spotify, Apple Podcasts en Google Podcasts.
Meer leuke tips, achtergrondinformatie en politieke inhoud? Volg ons op social media.
Je vindt ons als groenlinkszwolle op Instagram, Facebook, Twitter en Linkedin.
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Ben je ook zo dol op het luisteren naar een goede podcast? En
zoek je nog een leuke tip om je luisterlijst mee aan te vullen?
Wij raden je de volgende GroenLinks-podcasts van harte aan:



Cursus Politiek

Wegwijs in de Gemeentepolitiek
Doe mee met onze cursus

Wil jij meer weten over de Zwolse politiek? Grijp je kans en sluit dit
najaar aan bij de cursus Wegwijs in de Zwolse Gemeentepolitiek. In vier
avonden bespreken we alle aspecten van de lokale politiek en ontdek
je hoe het werkt in een fractie.
 
Wat is een motie?

Hoe stel je raadsvragen op?

En wat doet een wethouder eigenlijk? 

Op al dit soort vragen krijg je antwoord tijdens deze cursus. Ook wonen we
samen een deel van een raadsvergadering bij. Je ziet dan hoe zo’n avond in
zijn werk gaat. Natuurlijk gaan we zelf ook oefenen met het raadswerk.

De cursus start in het najaar. De precieze data worden op een later
moment bekend gemaakt, maar de cursus vindt in ieder geval plaats op
maandagavond, want dan zijn de raadsvergaderingen.
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Wil jij de Zwolse gemeentepolitiek
beter leren kennen? Er zijn tien
plekken beschikbaar.  Mail naar
bestuursvoorzitter Judith van Dijk om
meer informatie  te ontvangen of om
je op te geven:

j.vandijk@groenlinkszwolle.nl



De Zwolse GroenLinksers Anne Scheinberg en Bert Docter zijn beiden
voorstander van verregaande samenwerking op links. Wat hen
betreft beperkt GroenLinks zich niet tot de PvdA en gaat ze ook in
gesprek met de SP, D66, de Partij voor de Dieren en Volt. 

Anne: “Als Mark Rutte probeert uit een patstelling te komen, dat zegt hij: ik
beloof u dit of dat, maar zijn zakken zijn leeg. Hij heeft de politiek
persoonlijk gemaakt en dat is de kwaal van het liberalisme. Daardoor is er
geen solidariteit meer. Na twaalf jaar VVD-beleid is de politiek uitgehold.
De opdracht voor verenigd links is van ons land weer een fatsoenlijk land
te maken."

Interview

Verregaande samenwerking op links
"Links moet Nederland weer fatsoenlijk maken"
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Anne: “Na twaalf jaar liberale propaganda zijn we vergeten dat er een
verschil is tussen je partijprogramma en je verkiezingsstrategie. Je zou een
gezamenlijke brede linkse strategie moeten ontwikkelen die gaat over de
echt belangrijke dingen. Daarbinnen kun je ruimte openlaten voor de
eigen favoriete onderwerpen van de partijen.”

Bert: “Het is jammer dat links zo versnipperd is. Je kunt heel goed
samenwerken als je het op hoofdpunten met elkaar eens bent en elkaar
de ruimte gunt om op onderdelen andere standpunten in te nemen.”

"Na twaalf jaar met Ruttes liberalisme
is er geen solidariteit meer."

Anne: “Het gaat niet goed met de politiek. Ik zie de overheid falen.
Kabinetten kunnen vallen en gewoon weer terugkomen. Mensen willen
weten hoe ze beter worden van links beleid. Ze stemmen rechts omdat
rechts een goednieuws-verhaal heeft en links niet. We moeten hard
werken aan een nieuw institutioneel vangnet, de sociaaldemocratie
opnieuw uitvinden. Links heeft nu het goede verhaal niet. Mensen
stemmen op partijen waarvan ze denken dat ze er als individu het meeste
baat van hebben. Ze stemmen rechts omdat ze niet meer geloven in
collectiviteit.”

"Mensen willen weter hoe ze beter
worden van links beleid."

Anne: “De linkse boodschap moet zijn: we willen de nationale
strippenkaart terug. Dat is voor mij een metafoor voor collectiviteit. Het is
één van de meest effectieve instituties die ik ooit ben tegengekomen. De
kaart was voor iedereen hetzelfde. Je kon ermee in iedere vorm van
openbaar vervoer stappen. Het maakte niet uit of je kind was of
volwassene. Er was één soort abonnement. De strippenkaart was als
collectief instrument ook nog eens goedkoper dan alle andere systemen.
Nu betalen we elektronisch. Dat kost stroom en het genereert veel
schaduwwerk met dure consultants en IT’ers.”

Interview
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Interview
Bert Docter (68) is geboren en
getogen in Zwolle. Hij werd als
student lid van de Communistische
Partij van Nederland (CPN) omdat die
partij zich keerde tegen de
Vietnamoorlog en acties
organiseerde tegen de Amerikaanse
bombarde-menten. Bert bleef actief
lid van de CPN tot deze in 1990 tot
GroenLinks fuseerde, samen met de
Pacifistisch- Socialistische Partij (PSP),
de Politieke Partij Radikalen (PPR) en
de Evangelische Progressieve
Volkspartij (EPV). 
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"GroenLinks is een heel ander type partij geworden dan de CPN. Op CPN-
congressen kwamen mensen uit verschillende bevolkingsgroepen.
Havenarbeiders en bouwvakkers, maar ook mensen uit de culturele en
medische wereld – en natuurlijk steeds meer studenten.“ Bert was voor
GroenLinks twaalf jaar lid van de Provinciale Staten van Overijssel en zat
één periode in de gemeenteraad van Zwolle. Ook was hij jarenlang
voorzitter van afdeling Zwolle van GroenLinks.

"Verdeeldheid in de arbeidsbeweging 
heeft tot veel schade geleid."

In zijn lange politieke carrière is Bert één ding duidelijk geworden.
Samenwerking loont. “Als je in Nederland iets wilt veranderen, dan moet je
zo sterk mogelijk staan. Verdeeldheid in de arbeidsbeweging heeft tot veel
schade geleid. In de raad van Zwolle gingen in 1982 de PSP en de CPN
samenwerken. In 1986 ging ook de PPR met ons meedoen. De drie partijen
waren gezamenlijk nog klein. De VVD, het CDA en de PvdA maakten - soms
samen met D66 - de dienst uit. In Zwolle was er in mijn tijd wel regelmatig
overleg tussen de voorzitters van de progressieve partijen. Het zou goed
zijn als GroenLinks zich breder oriënteert dan alleen op de PvdA.”



Interview

Bert: “Het huidige beleid is papieren beleid. Met mooie volzinnen als
‘iedereen doet mee’ en ‘we zorgen voor iedereen”. Maar daar zie je in de
praktijk te weinig van terug.”

Anne: “We moeten terug naar de basis: huisvesting, eten, onderwijs, gelijke
kansen. Als je belasting betaalt, moet je kunnen stemmen en dus deel
kunnen uitmaken van de democratie. De essentie van goede linkse politiek
is dat je de vaardigheid hebt in gesprek te gaan met mensen met wie je het
principieel niet eens bent, maar bij wie ook de Overijsselse Vecht langs hun
huis stroomt. Het is heel makkelijk om beschaafd te zijn met iemand met
wie je het eens bent. In mijn werk zeg ik vaak: het gaat bij discussies om
beschaafde onenigheid. Maar uiteindelijk is het het beste niet te kijken
naar de verschillen tussen mensen, maar naar de overeenkomsten.” <<

Door Hans Invernizzi. Dit is een verkorte versie. De volledige versie van dit interview
lees je op onze website: zwolle.groenlinks.nl/nieuws
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Dr. Anne Scheinberg (70) werd geboren in
Boston in de Verenigde Staten. “Ik stam uit
een opklimmend intellectueel-seculair
joods gezin en ben een geboren en
getogen Democraat.” Sinds 1999 woont de
duurzaamheidsexpert in Nederland. “De
linkse partijen moeten gezamenlijk met
een langere termijnvisie komen. Links
heeft een enorme kans om zich te
associëren met standvastigheid. Met
consequent blijven. Met als je A zegt, ook
B zeggen. Je moet niet alles dat even niet
lukt weer in de ijskast zetten. Het is
belangrijk alle stemmen te horen maar de
regering moet de knopen doorhakken, de
besluiten nemen. Maar zelfs als er een
deal is, worden zaken niet in de praktijk
uitgevoerd. Het is allemaal schijn."



Kris Kras door Zwolle
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Met veel plezier liep raadslid Joey Boon
een avond mee met de Zwolse BOA´s.

Volgens raadslid Eildert Noorda is 
Panorama Hanze "echt een aanrader",

Bestuurslid Benita Sibonyo was bij 
de opening van de tentoonstelling 
Oog in Oog - Zwols Koloniaal Erfgoed.

Het was een spannende verkiezings-
avond, vonden ook bestuursvoorzitter

Judith van Dijk en Statenlid Joyce Vorgers.



Kris Kras door Zwolle
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Anja Roelfs was met collega's Mathijzen
(PvdD) en Van de Belt (CU) bij de
opnames van het Bevrijdingsfestival.

Raadslid Marloes Visser en wethouder
Monique Schuttenbeld waren bij de
veiling van MyZwolle voor Oekraïne.

De fractie ging op bezoek bij  duo-Nachtburgemeester Linda Tiesma in De Basis,
het nieuwe hostel van Zwolle in het oude politiebureau aan de Luttekestraat.



Trots op 

Wethouder Monique Schuttenbeld
"De binnenstad wordt steeds mooier"

"2023 is een bijzonder jaar: het Hanzejaar. We zijn de afgelopen jaren bezig
geweest om cultuur in de stad te versterken en komende zomer wordt het
druk. Er staan allerlei culturele activiteiten op stapel, in de binnenstad, in
de Spoorzone en bij Harculo. En natuurlijk is er Panorama Hanze, een
tijdreis door Zwolle in het Academiehuis, met het prachtige uitzichtpunt op
het dak van de Grote Kerk als kers op de taart.
 
De binnenstad wordt steeds mooier. We werken aan een oplossing voor
het probleem met deelscooters en aan een goed terrassenbeleid, zodat
stoepen voor iedereen begaanbaar zijn. En we gaan voor een autoluw
gebied met veel ruimte voor groen. Daarom ben ik zo blij met de nieuwe
plannen voor het Noordereiland. Het parkeerdek gaat weg en zowel
binnen als buiten de gracht zorgen we voor meer bomen én meer
woningen. In de hele gemeente willen we de balans bewaren tussen groen
en recreatie. We geven de natuur de ruimte door mensen niet overal toe te
laten. Tegelijkertijd zijn we een groeiende stad en zijn mensen op zoek
naar plekken om te recreëren. Die moeten we dus ook maken.
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Monique

In Stadshagen zijn we gigantisch veel aan
het bouwen, met ook veel houtbouw. De
Tippe wordt een volwaardige wijk van meer
dan dertienhonderd woningen. En in
Breecamp-West krijgen we er nog eens
zeshonderd  woningen bij. Ik raad iedereen
aan om een rondje door Stadshagen te
fietsen. Het wordt een steeds kleurrijkere
wijk. Prachtig om te zien."



Trots op 

Wethouder Dorrit de Jong
"Er is een toekomst voor vluchtelingen in Zwolle"

"Ik ben heel blij met de opvang van
vluchtelingen aan de Meeuwenlaan. Het
COA heeft daar een opvanglocatie voor
driehonderd vluchtelingen geopend. Alle
vluchtelingen in Nederland worden
gekoppeld aan een regio. Deze mensen
zijn daardoor direct verbonden met Zwolle
en omgeving. Ze gaan hier wonen,
wortelen en een toekomst opbouwen. We
zijn als gemeente hier, samen met het
COA, ruim een jaar mee bezig geweest. 
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Voor de GGZ zijn we gestart met Wachtkracht. Dat is een project waarbij
mensen die op de wachtlijst van de GGZ staan worden begeleid door
ervaringsdeskundigen. In afwachting van hun therapie kunnen ze op die
manier toch alvast geholpen worden. Zo proberen we te voorkomen dat
klachten verergeren tijdens het wachten. Deze aanpak is relatief nieuw in
Nederland. Andere gemeentes kijken met interesse naar hoe het gaat.

Ook hebben we het mooie plan liggen om driehonderd flexwoningen te
bouwen, onder meer in Oosterenk en Harculo. Eind 2024 staan ze
allemaal. Ik ben er trots op dat dit allemaal sociale huurwoningen worden
en dat ze bovenop de coalitieafspraken voor betaalbare woningen komen.

Dorrit
Als locoburgemeester heb ik de
herdenkingstoespraak op 4 mei gehouden
en het monument voor KNIL-militairen
onthuld. Dat was zeer bijzonder en heel
eervol om te mogen doen."



Trots op 

Fractievoorzitter Anja Roelfs:
"We zijn nu echt op volle kracht"

"Ik heb dit jaar gezien hoe de nieuwe raadsleden thuis raakten in hun
portefeuille en goed op elkaar ingespeeld raakten. Dat maakt ons
slagvaardig. Ook niets dan lof ook voor onze burgerraadsleden, die heel
veel werk verzetten. We zijn nu echt op volle kracht.

Natuurlijk houden we de afspraken in het coalitieakkoord goed in de
gaten. Ik ben blij met de samenwerking met andere partijen in de raad. We
pleitten al langer voor een veiliger vuurwerkbeleid. In de PvdD hebben we
een nieuwe bondgenoot gevonden. Ons gezamenlijke voorstel voor een
vuurwerkverbod heeft het gehaald. En samen met D66 hebben we een
eind gemaakt aan wegwerpplastic bij evenementen.
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Verder willen we graag vaart maken met
verduurzaming. Afgelopen winter zijn er
daarom verschillende bespaaracties
geweest, zoals de bespaarbus en
energiecoaches. Er zijn ruim twee keer
zoveel mensen geholpen dan verwacht.

En we doen wat we kunnen om te zorgen
dat geen kind meer in armoede opgroeit.
Mensen met een inkomen van 130
procent van het minimum loon kunnen
nu ook aanspraak maken op de
kindregelingen. Geldgebrek mag geen
belemmering zijn in de ontwikkeling van
kinderen."

Anja



Trots op 

Bestuursvoorzitter Judith van Dijk:
"Ik ben zo blij met onze vrijwilligers"

"Als je me vraagt waar ik trots op ben, dan moet ik gelijk denken aan onze
vrijwilligers. Een actieve politieke afdeling drijft op vrijwilligers. Misschien
goed om te weten: behalve, uiteraard, de wethouders, de raadsleden en
de fractiemedewerker krijgt niemand betaald voor het werk dat we doen
voor GroenLinks. Maar ondanks dat het niet betaald is, levert het wel veel
op. Niet alleen qua gezelligheid, maar ook voor het grotere doel. Dat is wat
ik zo mooi vind aan de bijna honderd vrijwilligers die we hebben: we zetten
ons allemaal in voor onze idealen."
 
"In het afgelopen jaar hebben tientallen GroenLinksers zich ingezet voor
de Provinciale Statenverkiezingen, en dan in het bijzonder voor de
campagne van ‘onze’ Margriet. Margriet Leest zat al jaren in de
gemeenteraad en was klaar voor de overstap naar de provincie. Dat heeft
ze geweten. Met Margriet-posters onder de arm en Margriet-flyers in de
hand zijn onze vrijwilligers wekelijks de straten op gegaan. Een Zwolse
topper in de Staten, daar gingen we voor. 
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Judith

En met succes: Margriet heeft de meeste
voorkeursstemmen in Zwolle gekregen
én we zijn in Zwolle de grootste partij
geworden. Dat vind ik een bewijs van de
kracht van vrijwilligers, voor en achter de
schermen, van teamwork en van
idealisme. Daar ben ik trots op."



Actief in de Stad

Op het Bevrijdingsfestival voerden
we dit jaar mooie gesprekken over
het vluchtelingenbeleid. Bezoekers
deelden hun mening met
GroenLinks-vrijwilligers en konden
symbolisch hun stem uitbrengen
over de rol van Nederland in het
opvangen van vluchtelingen.

GroenLinks Zwolle
viert de vrijheid

Bezoek aan opvang
Meeuwenlaan
De eerste vluchtelingen komen
binnenkort naar de  nieuwe
opvanglocatie. Raadsleden Patrick
Pelman en Marloes Visser namen er
een kijkje: “Het is fijn dat we opvang
bieden, maar we hopen dat ze snel
een thuis vinden waar ze hun leven
écht op kunnen bouwen”.
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Op zoek naar de
Zwolse tulp
Met ecoloog Eddy Weeda gingen
we in april op kievitsbloementocht.
Deze bloem is een zeldzame
verschijning en geniet wettelijke
bescherming. Zwolle is een van de
weinige gebieden waar de
kievitsbloem voorkomt. Vandaar de
bijnaam de Zwolse tulp.



Actief in de Stad

GroenLinks Komt Langs
bij zorghuis IJsselheem
GroenLinks kwam in mei langs bij
Theodora Vos de Wael, het
kleinschalige zorghuis voor mensen
met dementie in de Kamperpoort.
Met veel plezier brachten een aantal  
bewoners samen met onze
vrijwilligers een bezoekje aan de
markt, met een heerlijk ijsje na.
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Hugo de Jonge bekijkt
superspons op station
Minister De Jonge was in Zwolle om
te zien hoe wij hier klimaatadaptief
bouwen. Wethouder Dorrit de Jong:
“Vanwege de klimaatverandering is
het nodig om te bouwen met het
oog op de toekomst. Zo kan de
'superspons' onder het Stationsplein
extreem zware buien opvangen." Foto: Pedro Sluiter

Huis-aan-huizen in 
de Wipstrik
Superleuke reacties kregen we op
ons huis-aan-huis-rondje door de
Wipstrik. Onze raadsleden belden bij
de buurtbewoners aan met de vraag
hoe het wonen in de wijk bevalt en
wat er beter kan. Ook deelden ze
prachtige Isoleer Poetin-posters uit
van de Europese groene partij.



Interview

“Ik ben wanhopig. Rob ook. Waarom zien mensen niet dat we dreigen
uit te sterven door het klimaatprobleem? Wat kan ik nog doen? Met
spandoekjes op het Malieveld gaan staan of handtekeningenacties
houden, het zet geen zoden aan de dijk. Daarom kiezen we bij
Extinction Rebellion voor burgerlijke ongehoorzaamheid, dus voor
ontwrichtende maar niet-gewelddadige acties. Zodra er geweld wordt
gebruikt, ben ik weg. Maar alleen praten, dat werkt echt niet meer.”

Martin Hoek (53) – afgestudeerd als milieukundige – besteedt een groot
deel van zijn tijd aan actievoeren met de van oorsprong Britse organisatie
Extinction Rebellion (XR). Zo was hij aanwezig bij blokkades van de snelweg
A12 en bij het protest op Schiphol tegen het gebruik van privéjets. Hij
werkt sinds 2007 parttime als fractiemedewerker voor de Statenfractie van
GroenLinks in Overijssel. 

Wanhoop drijft rebellen bij acties XR
GroenLinksers Rob van Elburg en Martin Hoek 
voeren actie met Extinction Rebellion

Spil van XR in Zwolle is Rob
van Elburg (39). Rob
studeerde journalistiek en
antropologie. Hij is
gespecialiseerd in sociale
bewegingen als XR. Rob
werkt als sociaal-cultureel
werker in Elburg en voelt zich
het meest op zijn gemak als
hij “op de achtergrond
mensen kan mobiliseren en
bij elkaar brengen.” Ook zit
Rob in het bestuur van
GroenLinks Zwolle. 
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Interview
Martin: “Alle wetenschappers laten zien dat we in een
klimaatnoodtoestand zitten. In het Parijs-akkoord van 2017 is afgesproken
dat we binnen de 1,5 graad temperatuurstijging moeten blijven. We zitten
nu al op 1,2 graad. Klimaatoverleggen op internationaal topniveau leveren
weinig op. De overheid heeft de verplichting ons te beschermen. We
hebben een sociaal-moreel contract met de overheid en dat weet ook
minister-president Mark Rutte heel goed. Maar er spelen allerlei andere
belangen. De oplossing wordt steeds weer vooruitgeschoven. Terwijl het
klimaatprobleem van links én rechts is.” 

"Het klimaatprobleem is een probleem
van links én van rechts." 

Rob: “Mijn hele volwassen leven is klimaatverandering al een belangrijk
onderwerp. Rutte – toch geen klimaatalarmist - heeft gezegd: we zijn te
laat begonnen en we hebben te weinig gedaan. Maar hij is ook de man van
de uitspraak: windmolens draaien niet op wind maar op subsidie. We zijn
maar aan het uitstellen terwijl we al zolang weten dat we het vraagstuk
moeten aanpakken. Natuurlijk is het voor veel mensen een abstract
verhaal. Zij geloven dat de klimaatcrisis iets is van de verre toekomst, maar
dat is echt niet zo.”

"Rutte - toch geen klimaatalarmist - heeft gezegd: we zijn
te laat begonnen en we hebben te weinig gedaan."

Martin: “Kijk alleen maar naar de landbouw in Twente en de Achterhoek.
Wat zie je? Verdroging door gebrek aan neerslag. Dat probleem los je niet
snel op. Je kunt niet zomaar even water van de IJssel naar Twente of de
Achterhoek pompen. We hebben een structureel tekort aan neerslag door
de klimaatverandering. Dat verandert niet. Waterleverancier Vitens heeft
een vergunning voor het onttrekken van grondwater voor de
drinkwatervoorziening en heeft die vergunning al moeten overschrijden. Er
is dus meer water opgepompt dan was toegestaan. Het grondwaterpeil zal
de komende jaren alleen maar verder dalen.” 
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Interview
Martin: “Ik denk dat de meeste mensen echt wel vinden dat we de natuur
moeten behouden en dat we de gevolgen van de klimaatontwikkeling
moeten aanpakken. Helaas zitten we met zijn allen gevangen in een
economisch systeem van groei waarin het normaal is dat kinderen het
altijd beter moeten hebben dan hun ouders. Nou, dat geldt al niet meer
voor mijn generatie. Zo ongekend en ongeremd groeien als we jarenlang
hebben gedaan, dat kan niet meer. Dat zei de Club van Rome vijftig jaar
geleden al. Maar anders gaan leven en verworvenheden opgeven, dat is
heel moeilijk.”

"Zo ongekend en ongeremd groeien als we jarenlang 
hebben gedaan, dat kan niet meer." 

Rob: “Extinction Rebellion pleit niet voor niets voor een
systeemverandering. We wijzen niet met de vinger naar individuen. We
zeggen niet tegen mensen: je moet veganistisch eten. We sturen
consumenten niet de supermarkt in met een schuldgevoel. Natuurlijk kun
je ervoor kiezen om dat dure biologische eitje te kopen, maar dat is een
persoonlijke keuze. Wij nemen individuen niets kwalijk. We willen de grote 
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Interview

bedrijven aanpakken. Ik ben opgegroeid met de slogan: een beter milieu
begint bij jezelf. Dat is grote onzin. Een beter milieu begint bij een eerlijker
systeem.”

"Een beter milieu begint bij een eerlijker systeem."

Voor Rob en Martin is het essentieel dat een ander klimaatbeleid
rechtvaardig is. Rob: “Een fundamenteel onderdeel van de klimaatstrijd
van XR is: rijken mogen niet rijker worden en armen niet armer. Je kunt
niet blijven doorgaan met uitbuiting. We moeten alles op deze aarde met
elkaar delen en dat betekent dat wij in het westen genoegen moeten
nemen met minder en met duurzaam en dat zijn geen vieze woorden.
Nederland is een klein land maar we hebben een hele sterke economische
positie. We moeten het voortouw nemen bij de systeemverandering.” <<

Door Hans Invernizzi. Dit is een verkorte versie van een eerder op de website van
GroenLinks Zwolle geplaatst interview. De lange versie is te lezen op:
zwolle.groenlinks.nl/nieuws. Voor meer informatie over Extinction Rebellion kijk je
op extinctionrebellion.nl. Ben je geïnteresseerd in XR Zwolle? Neem dan contact op
met Rob van Elburg of mail naar zwolle@extinctionrebellion.nl
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Column

Geert Jan den Hengst schrijft:
Beleven
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De vraag was hoe ik ertegenaan kijk. Of het om specifiek mijn eigen
situatie ging of om het woord gezondheid in het algemeen, dat bleef
feitelijk in het midden. Maar dat ik voor het antwoord op deze vraag de
stand van zaken van mijn eigen lichaam maar moest gaan raadplegen was
niet meer dan logisch.

Een pasklaar antwoord hoefde ik niet voor te bereiden. Liever niet zelfs.
Het filmpje waarin ik mijn visie zou delen, moest zo spontaan mogelijk
overkomen op de cursisten.

De vrouw die mij de vraag voorlegde, deed dit nadat ik op een openbaar
verzoek van haar via Facebook mijn medewerking had aangeboden. Zij
wilde graag een kort gesprek met mij houden volgens de methode Vertel
Eens. Het achterliggende idee daarvan is dat vragen vaak sturend worden
gesteld, wat een storend effect op het antwoord kan hebben. Het filmpje
zou gebruikt worden tijdens een communicatietraining aan professionals.

Mijzelf kennende durf ik met een gerust hart te vertrouwen op mijn
spontaniteit. Als het over mezelf gaat, kan ik met alle gemak een kwartier
lang in de ruimte lullen. Maar praten over een serieus onderwerp en
daarbij mijn mening goed onderbouwen, dat is een ander verhaal. Om
over de kwaliteit van mijn bij vermoeidheid mompelende en krakende, en
dus onduidelijke, stem nog maar te zwijgen. Om mezelf te beschermen
deed ik er dus toch goed aan om mijzelf enigszins voor te bereiden.

Wat is voor mij gezondheid? Mijn eerste, bijna vanzelfsprekende gedachte
was dat het heeft te maken met je lichamelijke omstandigheid. Ik heb MS,
ik ben ziek en dus ben ik ongezond. Meteen kwam er een tegengeluid in
mij op. Want ook al ben ik ziek en heb ik MS, toch voel ik mij niet ziek en
ook niet ongezond. 



GroenLinkser Geert Jan den Hengst ontving tijdens de Lintjesregen op 26
april een Koninklijke onderscheiding uit handen van burgemeester Peter
Snijders. Hij kreeg het lintje als blijk van waardering voor zijn  bijzondere
inzet voor de samenleving. Zo maakt Geert Jan zich hard voor een
toegankelijke en inclusieve samenleving, onder andere als ambassadeur
van belangenbehartigersgroep Toegankelijk Zwolle vanuit het VN-verdrag
Handicap. Daarnaast is Geert Jan bestuurslid, redacteur en schrijver voor De
Vinexpress, het huis-aan-huisblad van Stadshagen. Van harte gefeliciteerd
met je onderscheiding Geert Jan! 

Column

Lintjesregen 2023: Geert Jan den Hengst 
Lid in de Orde van Oranje-Nassau

Eerlijk is eerlijk, dit gevoel is niet gebaseerd op een potje zelfstandig
filosoferen, maar op dingen die ik las, die mij aanspraken en die ik dus
maar vasthield. Zoals de uitdrukking: gezond zijn is meer dan niet ziek zijn,
een visie die voortkomt uit het gedachtegoed rondom positieve
gezondheid. Want het is natuurlijk maar net hoe iemand gezondheid
beleeft. Natuurlijk weet ik dondersgoed dat mijn lichaam verre van oké is.
Maar al kan ik er niks mee, ik vóel me gezond. Of dat nou komt door het  
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Geert Jan

veelvuldig gebruik van mijn hometrainer,
omdat ik me iedere ochtend met koud
water afdouche, of door het besef dat ik
een rijk leven en een positieve
levenshouding heb. Ik zit goed in mijn vel.

Natuurlijk raak ik bij fysieke tegenslagen
van de kaart en voel ik dan me ook
ongezonder. Neem de terugkerende
zenuwpijnen in mijn mond. Of de
blaasontstekingen, met alle gevolgen van
dien. Ook bij mij dan de positiviteit ver te
zoeken. En toch... Toch voel ik mij gezond.



Leestips

1. Algemeen bestuurslid Maud Bosma leest Blijf Bij Me van Abbie Chalgoum
2. Secretaris Benita Sibonyo leest Master Your Mindset van Michael Pilarczyk
3. Penningmeester Remko de Paus raadt Maar Dat Mag Je Niet Zeggen van
    Nikki Sterkenburg aan
4. Algemeen bestuurslid Rob van Elburg leest Chavs: The Demonization of the 
     Working Class van Owen Jones
5.  Algemeen bestuurslid Shahin Farrokhi raadt De Inclusiemarathon aan, van   
     Kauthar Bouchallikht en Zoë Papaikonomou
6. Bestuursvoorzitter Judith van Dijk is fan van Actieve Hoop van Joanna Macy
7. Algemeen bestuurslid Dirk Stemerding leest Wolfstijd van Harald Jähner 
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Dit zijn de zomerse leestips van ons nieuwe bestuur:

1.

2.

3.

4. 5.

6. 7.



Boekencafé

Het GroenLinks Boekencafé leest:
De Bijenhouder van Aleppo

Geïnspireerd door de gesprekken over vluchtelingen en het leven in
oorlogstijd op het Bevrijdingsfestival bespreken we in de
aankomende editie van het boekencafé, op dinsdag 24 oktober, de
roman The Beekeeper of Aleppo / De Bijenhouder van Aleppo,
geschreven door Christy Lefteri.  

De Bijenhouder van Aleppo is het hartverwarmende liefdesverhaal van
Syrische bootvluchtelingen Nuri en Afra. Als ze alles hebben verloren wat hun
dierbaar is, vlucht bijenhouder Nuri samen met zijn vrouw Afra weg uit Aleppo.
Op hun reis door een gebroken wereld worden ze niet alleen geconfronteerd
met de schokkende realiteit van het vluchtelingenbestaan, maar ook met een
onuitsprekelijk verdriet: het verlies van hun zoon Sami.

We kijken er naar uit dit mooie boek met je te bespreken. Je hoeft je niet
aan te melden voor deze avond. Je kunt gewoon langskomen. De entree is
gratis. Het boek hebben gelezen is zoals altijd niet verplicht, maar het
verhaal is wel de aanleiding voor ons gesprek.
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Over de auteur: 

Christy Lefteri komt uit Londen, waar ze
creative writing studeerde. Ze is de dochter van
Grieks-Cypriotische vluchtelingen en werkte
als vrijwilliger in het opvangcentrum voor
vluchtelingen van Unicef in Athene.

Praat mee in ons Boekencafé:
Dinsdag 24 oktober 2023
Het Book Café, Koggelaan 1A
19:30 tot 21:00 uur



Agenda

Inhoud, actie en gezelligheid
Een greep uit onze activiteiten

Woensdag 19 juli             |    Zomerborrel 2023
                                                   Bij Dirk, Ten Oeverstraat 24

Zaterdag 26 augustus    |    Pride Walk Zwolle
                                                   Start: Wezenlandenpark

Zaterdag 16 september |   GroenLinks Komt Langs
                                                   World Cleanup Day en Walk of Peace

Dinsdag 14 november    |   Najaarsvergadering GroenLinks Zwolle
                                                   De Bolder, Dobbe 29

Kijk voor meer activiteiten op 
zwolle.groenlinks.nl/agenda
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